
Technische vragenronde Raadsvergadering 12 juli 2023.  

N

r.  

Ingediend 

door:  

Agendapunt  

(nr + titel)  

Vraag Antwoord  

1. VVD A.P.    

Begrotingswijzigingen 

bijlage 8 

In de actuele stand algemene 
investeringsreserve. 
 
Er is een mutatie geweest van           
€ 2.000.000 inzake ontwikkeling 
waterfront. 
 
Graag een toelichting omtrent deze 
mutatie. 

 

Geen antwoord ontvangen 

2.  HOOP Jaarrekening 2022 

Nr.7.1 blz 36 

Absoluut verzuim = aantal leerlingen 

die niet zijn ingeschreven op een 

school is hoog, in vergelijk met 

andere gemeentes. 

Zijn er veel kinderen binnen onze 

gemeente die bv. niet plaatsbaar en/ 

of thuisonderwijs genieten.?  

Is daar wel zicht op? 

Er is voor de cijfers gebruik gemaakt van de 

bron: ‘waar staat je gemeente’ 2021. Hier 

werken de meeste gemeenten mee. Helaas 

heeft dit vertekende cijfers opgeleverd. 

Deze cijfers komen niet overeen met de 

cijfers die vanuit leerplicht zijn aangeleverd 

bij DUO. 

Alle kinderen zijn in beeld bij gemeente 

Harlingen. Ook leerlingen die langer dan 4 

weken geen onderwijs volgen. Deze zitten in 

het thuiszitterstraject. Dit wordt hieronder 

uitgelegd. 

Er waren 9 absoluut verzuimers in 2021. 

Echter zijn deze leerlingen allemaal alsnog 



Technische vragenronde Raadsvergadering 12 juli 2023.  

ingeschreven. Feitelijk waren er dus geen 

absolute verzuimers. 

Er was sprake van 111 meldingen relatief 

verzuim in 2021 

Absoluut verzuim:  

Staan leer- of kwalificatieplichtige jongeren 

niet ingeschreven op een school? Dan heet 

dat absoluut verzuim.                                     

Dit kan verschillende oorzaken hebben, bijv. 

een leerling is in Harlingen komen wonen, 

ouders/verzorgers hebben hem/haar 

ingeschreven op een school, maar dit is 

administratief nog niet verwerkt door DUO. 

Een dergelijke leerling plopt na 1 dag zonder 

formele schoolinschrijving direct op bij 

leerplicht, maar deze leerling gaat al wel 

naar school (dit controleert de 

leerplichtambtenaar); er is dus geen 

schoolverzuim.                                             

Soms kan een vijfjarige nog niet naar school 

maar moet hij/zij nog een tijdje naar een 

behandel- en expertisecentrum (BEC) 

voordat het aan school toe is. Ook in dat 

geval ontstaat formeel absoluut verzuim, 

maar is er wel een dag 
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invulling/behandeling van het kind. Bij 

dergelijke kinderen wordt een 

vrijstellingsprocedure (in gang gezet zodat 

zij gedurende bijv. het BEC-traject daar 

voorbereid worden op mogelijk onderwijs. 

Relatief verzuim: 

Een leerling staat wel ingeschreven op een 

school, maar is zonder geldige reden 

afwezig tijdens les- of praktijktijd. Scholen 

zijn volgens de Leerplichtwet verplicht om 

dit ongeoorloofd relatief verzuim te melden 

als het verzuim meer dan 16 uur in 4 weken 

is. Eerder melden mag, in het kader van 

preventie, ook.  

De meeste van deze leerlingen gaan, na 

interventie van de leerplichtambtenaar, 

weer terug naar school. Mocht school niet 

haalbaar zijn en het verzuim duurt langer 

dan 4 weken dan wordt het 

thuiszitterstraject opgestart. Samen met de 

Samenwerkingsverbanden Onderwijs en 

zorg wordt naar een passende plek voor 

deze kinderen/jongeren gezocht.  
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Bij relatief verzuim wordt onderscheid 
gemaakt tussen luxe verzuim en 
signaalverzuim. Luxe verzuim houdt in dat 
een leerling tijdens de schoolperiode zonder 
toestemming met vakantie gaat. 
Signaalverzuim is een gevolg van problemen 
van de leerling of in diens leefomgeving. 

Thuiszitter: 

Als een leerling langer dan vier weken niet 

ingeschreven staat op een school (absoluut 

verzuim) of niet naar school gaat zonder 

geldige reden (relatief verzuim), wordt 

gesproken van een thuiszitter. Ook langdurig 

zieke leerlingen vallen onze deze categorie. 

 

3. HOOP jaarrekening 2022 Blz 

51en 52 

Het aantal statushouders dat hier 
wordt gehuisvest is elk jaar hoger 
dan de taakstelling.  

 

Gaat het bij deze aantallen om het 
aantal personen of het aantal huizen 
dat beschikbaar wordt gesteld aan 
statushouders.? 

Het gaat hierbij om het aantal personen. De 

taakstelling wordt ieder half jaar bekend 

gemaakt door het Rijk.  

  

Taakstelling 2022 was het eerste half jaar 9 en 

het tweede half jaar 13. Dus in totaal 22. De 

realisatie was 15 het eerste half jaar en 13 het 

tweede half jaar, dus in totaal 28. Per saldo een 

+ van 6 statushouders die gehuisvest zijn.  
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In de prestatieafspraken staat het volgende: 

Maximaal 15% van de beschikbaar komende 

mutatiewoningen wordt met urgentie aan 

statushouders toegewezen. Partijen gaan bij 

verhoging van de taakstelling met elkaar in 

overleg. 

  

Tot nu toe is er altijd voldoende passende 

woonruimte voor statushouders. Het maximum 

van 15% is nog niet aan de orde geweest. 

 

4. HOOP Jaarrekening 2022  
 
Blz 51 

In vergelijk met andere gemeentes 

bereikt en ondersteunt Harlingen 

meer mensen met 

betalingsachterstand.  

Het percentage inwoners dat 

uiteindelijk hulp aanvaard is lager 

dan het landelijk gemiddelde?  

Wat is het verschil tussen deze 2 

stellingen? 

De informatie met betrekking tot de 

vroegsignalering in de jaarrekening is helaas niet 

helemaal volledig en helder. De monitor 

vroegsignalering van Divosa geeft een beter 

beeld en duiding van de cijfers in vergelijking 

met andere gemeenten. Uit deze cijfers blijkt 

dat het aantal binnengekomen signalen van 

achterstanden overeenkomt met het landelijk 

gemiddelde. Het aantal contactmomenten naar 

aanleiding van deze meldingen ligt iets lager dan 

landelijk gemiddelde. Het percentage inwoners 

wat uiteindelijk hulp aanvaard (hulpacceptatie) 

nadat er contact is geweest ligt in Harlingen een 
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stuk hoger dan het landelijk gemiddelde. Dit is 

in Harlingen 20% t.o.v. 8% landelijk. 

5. HOOP Jaarrekening 2022 

Blz 155 

Dag activiteiten WMO en individuele 

begeleiding laten 2e deel van 2022 

een onverwachte sterke daling zien.  

Is daar een reden voor gevonden ?  

is dit nog steeds zo of is er weer een 

stijging.? 

Er is nog steeds sprake van een lichte daling. Er 

is geen duidelijke conclusie voor de daling, 

mogelijk is de daling het gevolg van een 

combinatie van factoren, zoals: 

- Er zijn het afgelopen jaar meer trajecten 

met positief resultaat afgerond en/of 

afgeschaald door zorgaanbieders.  

- Het voorliggende aanbod in Harlingen 

speelt mogelijk ook een rol in de daling 

(het maatjesproject, administratieve 

ondersteuning van Humanitas, het 

spreekuur van het gebiedsteam).  

Sinds 1 januari 2021 hebben mensen die in hun 

leven lange intensieve geestelijke 

gezondheidzorg nodig zijn toegang tot de Wlz. 

6. HOOP Jaarrekening 2022 

Blz. 157 

Doorgaande afname van het aantal 

bewoners met een indicatie 

beschermd wonen binnen Friesland.  

Mensen moeten zo lang mogelijk 

thuis wonen met hulp. Friesland is 

de provincie waar de vergrijzing het 

sterkst toeneemt. Daling zoals ook 

Men weet de weg naar de Wlz beter te vinden. 

Per 1 januari 2021 is de Wlz gewijzigd, mensen 

die in hun leven lange intensieve geestelijke 

gezondheidzorg nodig zijn, kunnen vanaf dat 

moment toegang krijgen tot de Wlz. Deze 

personen vielen voorheen vaak onder de Wmo- 

beschermd wonen. De verwachting was destijds 

dat een derde van de mensen die beschermd 

wonen in zouden stromen in de Wlz.  
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bij mijn vraag 4 lijkt daar niet mee in 

overeenstemming.  

Is er een verklaring voor dat meer 

mensen een Wlz indicatie vragen en 

krijgen .terwijl overal wachtlijsten 

zijn.?  

Krijgen ze de hulp dan zolang via de 

WMO.? 

https://vng.nl/nieuws/openstelling-wlz-voor-

ggz-clienten-per-1-januari-2021 

Dit verklaart waardoor meer mensen een Wlz 

indicatie hebben aangevraagd en ontvangen. De 

wachtlijsten voor de Wlz zijn op te vragen bij het 

zorgkantoor.  

Als er wachtlijsten zijn kan er gekeken worden of 

men de zorg thuis kan ontvangen vanuit de Wlz. 

 

7. D66 Jaarrekening In deze jaarrekening is het volledige 

bedrag voor de TSR 2026 al 

gereserveerd. M.a.w. met 

terugwerkende kracht. Want in 2022 

was nog niet bekend dat de editie 

2026 doorgang zou vinden. 

Vraag: Waarom is hiervoor gekozen 

en niet voor de mogelijkheid om 

jaarlijks (2023 t/m 2026) een 

evenredig bedrag te reserveren voor 

dit evenement? Is dit beleid of een 

beleidswens omdat de jaarrekening 

2022 een positief resultaat laat zien? 

Geen antwoord ontvangen 

8. CDA 7. Jaarstukken 

Blz. 182 

Hoeveel € moet er in Harlingen nog 

terug betaald worden ,van de te veel 

ontvangen TOZO 

Geen antwoord ontvangen 

https://vng.nl/nieuws/openstelling-wlz-voor-ggz-clienten-per-1-januari-2021
https://vng.nl/nieuws/openstelling-wlz-voor-ggz-clienten-per-1-januari-2021
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Staat de TOZO vermeld. aangevraagde  steun gelden bij 

bureau zelfstandigen Friesland? 

En  hoeveel Euro is kwijt gescholden? 

 


